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 سرلشکر صفوی: 
حاکمان بی خرد سعودی 

 صبر و تحمل ایران را 
محک نزنند

ســردار سرلشــکر ســید یحیی صفوی دســتیار و 
مشــاور عالی مقــام معظــم رهبری در دیــدار با 
کارکنان دفتر دســتیاری و مشــاورت فرماندهی 
معظم کل قوا که به مناســبت عیــد قربان برگزار 
شــد، با تحلیل علل فراز و فرودهای روابط میان 
کشــور ایران و عربســتان گفت: تعامــات ما با 
کشــورهای جهان اسام بر اســاس اعتقادات و 
عاقه مندی های مشــتر ک شــکل گرفته است 
و جمهــوری اســامی ایــران بــه دنبــال ارتباط 
موثــر و کارآمد با کشــورهای اســامی در جهت 

است. همگرایی 
وی افــزود: آنچه مســلم اســت در حــوزه خلیج 
فارس، عربســتان ســعودی جمهوری اسامی 
ایــران را بــه عنــوان یــک رقیــب اســتراتژیک 
برای خــود می بینــد و آنها بــا مدیریــت آمریکا 
و صهیونیســت ها در پــی ایجاد تنــش در روابط 
بــا جمهوری اســامی ایــران هســتند، این در 
حالی است که شکســت های عربستان سعودی 
در عراق، ســوریه و یمــن نتیجه سیاســت های 
نابخردانه حاکمان جوان و ماجراجوی عربستان 

اســت که بر مسند قدرت تکیه زده اند.
دســتیار و مشــاور عالی مقــام معظــم رهبری با 
اشــاره به پیام ولی امر مسلمین، حضرت آیت الله 
العظمی امام خامنه ای به مناســبت فرارســیدن 
موســم حج گفــت: متاســفانه حکام عربســتان 
ســعودی حج را به ابزاری سیاســی برای فشار و 
کارشــکنی تبدیل کرده اند و نتیجــه عملکرد آنها  
امن تریــن مکان الهی بــر روی زمین را به مکانی 
ناامــن برای میهمانان الهی تبدیل کرده اســت و 
فجایع آنها در حج ســال گذشــته لکه نگی برای 

این رژیم در طول تاریخ  باقی گذاشــت.
وی ادامــه داد: وقاحت این رژیــم تا جایی ادامه 
دارد کــه حتــی آنها یک عــذر خواهی ســاده از 
خانواده ها و دولت و ملت های اســامی بواسطه 
کارشــکنی ها و کوتاهی های انجام شده نداشته 
اند و عاوه بر آن راه برای انجام یکی از مهمترین 
فریضــه های اســامی را بــرای حجــاج ایرانی 

بسته اند.
صفوی با اشــاره به تحلیل علمی خود در نشست 
مشــترک موسســه آینده پژوهی جهان اســام و 
مرکز آموزش و پژوهش هــای بین المللی وزارت 
امــور خارجه که این نشســت علمی در مورخ 27 
مردادماه ســال جاری برگزار شــد، افزود: امروز 
خیانــت حاکمــان عربســتان ســعودی در تبانی 
با جنایت های آمریکا بر کســی پوشــیده نیســت 
و ایــن رژیــم و عمال آن حتــی مبانی انســانی و 
اخاقی را در کمک رسانی به حجاج آسیب دیده 
در نظر نگرفته اند، چه رســد به آنکــه آنها خود را 
خــادم الحرمین بنامند و دم از اصول اســامی و 

بزنند. انسانی 
وی ادامــه داد: سیاســت خارجــی جمهــوری 
اســامی ایران تابع منویات و رهنمودهای مقام 
معظم رهبری است   و اصول و خطی مشی اصلی 
در روابط خارجــی را معظم له تعیین می کنند و در 
همین راستا سیاست جمهوری اسامی ایران در 
قبال اقدامات عربستان سعودی مدارا و خویشن 
داری بوده اســت، اما حاکمان جــوان و بی خرد 
عربستان بدانند که نباید  صبر و تحمل جمهوری 

اســامی ایران  را  محک بزنند.

 اینکه می گویند روی اقتدارمان 
سرمایه گذتری نکنیم از بی اطلاعی است

محسن رضایی در همایش »افزایش توان دفاعی و توسعه امنیت«

محســن رضایی در همایش "افزایش توان دفاعی و توســعه امنیت" در ارومیه 
گفت: امنیت و معیشــت از اصول اولیه حیات جوامع است. با تضعیف امنیت 
اقتصاد درست نمی شود. دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام که در حسینیه 
اعظم عاشــقان ثارالله قرارگاه حمزه سیدالشــهدا)ع( در شــهر ارومیه سخن 
می گفت با اشــاره به موضوعات مطرح شده در خصوص توان دفاعی ایران در 
این روزها گفت: ملت های دنیا، به دو رکن اساسی برای بقا نیازدارند؛ یکی اقتدار 
و دیگری اقتصاد که دو بال پرواز و یا دو موتور پیشــرفت جامعه هستند. امنیت 
و زندگی مردم از اصول اولیه حیات جوامع اســت. تمام کشــورها بدون استثنا 
بر این اســاس رفتار می کنند. این که بعضی می گویند آلمان و ژاپن روی اقتدار 
سرمایه گذاری نکردند از بی اطاعی آن هاست. با وجود این که آلمان و ژاپن هم 
ده بیست سال پس از جنگ جهانی، نگذاشتند نیروی نظامی و دفاعی داشته 
باشند ولی مدت هاست که مثا در ژاپن وزارت دفاع درست شده و هر دو کشور 
بودجــه دفاعی چند برابر ایران در بخش نظامی دارند. همه جوامع و ملت های 

پیشرفته، هم اقتدار و هم اقتصاد را دنبال می کنند.
 وی افزود: ایران ما پیش از انقاب اسامی در هر دو زمینه ضعیف بوده است. 
رضاشاه از اقتدارش برای سرکوب عشایر و اقوام ایرانی استفاده و به انگلیس در 
غارت نفت کمک کــرد. در مقابل حمله متفقین نیز هیچ حرکتی مهمی انجام 
نداد. نیروهای مســلح محمدرضا شــاه هم برای ســرکوب ملت و کشورهای 
اســامی پیش بینی شده بود. هزینه  نیروهای مسلح ایران پیش از انقاب، در 
گرو خدمت به صاحبان همان ساح ها بود. نفت را می بردند و از ساح ها برای 
اهداف و مقاصد خودشان استفاده می شد. وسایل و ادوات نظامی همه خارجی 
بود. حتی مهمات نداشــتیم و در ابتدای جنگ هم نمی توانستیم مهمات مورد 
نیاز را تولید کنیم. این اقتدار شــاهان بــود؟ میلیاردها پول از مملکت می رفت 
اما مهمات نداشتیم و لذا گوش به فرمان بودیم. نمی توانستیم مستقل باشیم. 
در اقتصاد هم مهم ترین مســئله صنایع مونتاژِ وابســته به دیگر کشــورها بود. 

اقتصــادی مصرفی را به ما تحمیل کرده بودند و صادراتی جز نفت خام و کمی 
فراورده های ناچیز نفتی نداشــتیم. اقتصاد ایران در طی 200 ســال به کلی از 
بین رفته بود. دامداری ها و صنایع دستی مناطق ایران در معرض از بین رفتن 
بود. انقاب آمد تا این دو را با تکیه بر اســام احیا کند. ملت ایران خواســت بر 
اســاس اسام این دو را بازســازی کند و این چنین بود که ارزش های اسامی 

پدیدار شد. اولین گام در اقتدار و همراه آن در اقتصاد بود.
 رویکرد انقابی و مدیریت جهادی راهکار نجات اقتصاد ماســتفرمانده ســپاه 
پاســداران در دوران دفاع مقدس گفت: ایــران، در اقتدار به عنوان قدرت اول 
آسیای جنوب غربی مطرح است. آن هم با تکیه بر خود. حتی کشورهایی مثل 
روسیه حاضرند در صورت همکاری ما، در سوریه فعال شوند. ما اجازه می دهیم 
که وارد ایران بشوند. از سر مرز راهنمایی شان می کنیم و به آن ها می گوییم که 
در اطراف حلب بمباران کنید. این کجا و ارتشی که برای آمریکا در عمان نوکری 
می کرد کجا؟! ما تعیین می کنیم که چگونه همکاری را در سوریه قبول داریم. 
از ابتدای انقاب ما در لبنان، سوریه و فلسطین از مردم مسلمان دفاع کردیم 
و عربستان یا سکوت کرده بود و یا پشت صحنه با اسراییل همکاری می کرد. ما 
از مردم عراق و هر کشــور اسامی دفاع کردیم. این اقتدار برای اسام و قرآن 
است. ما از یک طرف با کفر جهانی مبارزه می کنیم و از طرف دیگر چهره نورانی 
اسام را نشــان جهانیان می دهیم. به یک میلیارد و سیصد میلیون نفر چینی 
می گوییم داعشی ها مسلمان نیستند که خلبانی را در قفس می سوزانند. ایران 

از نورانیت اسام و چهره واقعی اسام ناب دفاع می کند.
 دبیــر مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: البته واقعیت این اســت که در 
اقتصــاد از ابتدای انقــاب ما در محاصــره بوده ایم. اگر ایــن تحریم ها نبود 
اقتصاد ما پیشــرفتی دو چندان پیدا می کرد. مشکل دیگر این بود که در داخل 
کشــور لیبرال ها و تکنوکرات ها تردیدافکنی کرده  و با دلسوزی وارد آبادسازی 
کشــور نشده اند. البته مشــکل اصلی این است که راهی که در اقتدار پیمودیم 

را در اقتصاد طی نکردیم. راهی که شــهدا برای اقتدار طی کردند را در اقتصاد 
طی نکردیم. ما سال اول جنگ با همان مدیریتی که اقتصاد را تا الان مدیریت 
کرده اند بدون موفقیت گذراندیم اما از سال دوم، الگوی مردمی کردن جنگ و 
ایثار، آن همه موفقیت را موجب شد. حالا بعضی می گویند چرا ما اقتدار داریم؟ 
چرا نظامی گری داریم؟ به این خاطر است که عزت ما در گرو این مسئله است. 
اگر روحیه جهادی در اقتصاد نباشــد باز هم اتفــاق خاصی نمی افتد. اقتصاد 
بدون امنیت هم به جایی نمی رسد. همان راه انقابی و مدیریت آن که در اقتدار 
باعث پیشرفت ما شد، باید در اقتصاد هم طی شود. رویکرد انقابی و مدیریت 
جهادی راهکار نجات اقتصاد ماســت. امنیت هم در راستای خدمت به مردم 
اســت؛ همان طور که برای مردم پایگاه مرزی می زنیم و یا بیمارستان، مسجد، 
جاده و پل می سازیم. اگر راه اقتدار در اقتصاد را در پیش بگیریم اقتصاد متحول 
می شود. زحمت دولت در برجام، چه شد؟ چرا آمریکایی ها به تعهداتشان عمل 
نمی کنند؟ ســرمایه داران را از سرمایه گذاری در ایران می ترسانند. آن ها برای 
بانک ها ناامنی روانی درست می کنند، عربستان هم اخیرا کشورهای اسامی 

را در مورد سرمایه گذاری و تجارت با ایران تهدید کرده  است.
 دکتر رضایی افزود: مجموعه خوبی در این دو اســتان داریم. بیایید دســت به 
دســت هم داده و در این دو اســتان توانایی ها را روی هم بگذارید. مطالعات و 
توانمندی ها را به خدمت بگیرید برای تجارت با آن ســوی مرز. این دسترســی 
به مرز یک امکان اســت. جلسه بگذارید برای اقتصاد مقاومتی این دو استان، 
تقسیم کار کرده و انقابی و مردمی و جدا از چارچوب های اداری، با اختیارات، 
اقتصاد منطقه را متحول کنید. دولت باید به استان دارانش اعتماد کند و کاری 
که مردم شایسته اش هستند را انجام دهد. مردم این دو منطقه امتحان خود را 
پس داده اند. من سام رهبر انقاب را به شما می رسانم و در مجمع تشخیص 
در خدمت شــما هســتم تا این انقاب را با شــما ادامه بدهیم و این پرچم را به 

حضرت ولی عصر تحویل دهیم.

علی مطهری: سازندگان »مرتضوی« بیش از او مجرمند
نائب رئیس مجلس شــورای اســامی با اشــاره به نامه عذرخواهی سعید مرتضوی در مورد وقایع بازداشــتگاه کهریزک گفت که مرتضوی در این نامه خطای خود را پذیرفته و با به کار بردن عنوان »شهید« برای 
کشته شدگان کهریزک در واقع معترضان سال 88 را محق دانسته است.  وی افزود: این که ایشان سه جوان مرحوم روح الله امینی، کامرانی و جوادی فرد را »شهید« نامیده است نشان می دهد که اعتراض 
مدنی را در جمهوری اسامی ایران به رسمیت می شناسد و مانند برخی افراد نیست که معتقدند - اگر چه به زبان نمی آورند - اساسا در جمهوری اسامی ایران خطایی رخ نمی دهد و کسی هم حق اعتراض 
ندارد و هر معترضی را ضد نظام وحتی ضد اســام و ولایت معرفی می کنند. مطهری در ادامه گفت: این هم یک نقطه مثبت برنامه ایشــان بود و حتی می تواند تعبیر »شهید« نتیجه  گرفته آقای 
مرتضوی معترضان سال 88 را محق می داند، اما به نظر من بیش از آنکه آقای مرتضوی به عنوان مسئول خطاهای خود مجرم است کسانی که چیزی به نام مرتضوی را ساختند و از او حمایت 
کردند مجرم هســتند. وقتی شــما به جوانی کم تجربه آن همه اختیارات بدهید که هر نشــریه ای را که خواست تعطیل کند و هر رفتاری با متهمان داشته باشد خود به خود سرکش می شود و 

طبیعت آن است.

سیاسی
چهار شنبه 24 شهریور ماه 1395

سوژه روز

مورد عجیب محمود احمدی نژاد
درحالــی که اخبار منتشــر تــه حکایت از آن دارد که احمــدی نژاد به احتمال قوی انصــراف خود از رقابت های 
انتخاباتــی ســال ۹۶ را اعام خواهــد کرد، اصولگرایان نیــز هیچ اصراری به ماندن احمدی نــژاد در انتخابات 
ندارند. ناصر ایمانی فعال سیاســی اصولگرا در گفت و گویی  با منتفی ندانســتن حمایت اصولگرایان از روحانی 
در انتخابات ریاســت جمهوری مــی گوید: گزینه احمدی نژاد قطعاْ برای اصولگرایان منتفی اســت چه برســد 

به حمایت از ایشان. 
وی تاکید کرد : مجموعه اصولگرایان تمایلی به بازگشت رییس جمهوری نهم و دهم ندارد. ایمانی درباره ائتاف 

بین جبهه اصولگرایان گفت: تمایل بر این است که ائتاف صورت بگیرد ولی هرچیزی ممکن است اتفاق بیفتد و شاهدی نیز نداریم که به ما 
بگوید اصولگرایان سر موضوع خاصی اختافی دارد. وی البته اختاف در جریان اصولگرا و جامعه روحانیت را رد و تصریح کرد: اختاف نظر از 
قدیم در جامعه روحانیت مبارز بود و تازگی ندارد، حتی از زمانی که آقایان ناطق نوری، هاشمی و روحانی که درجامعه حضور داشتند نیز اختافات 
به شکل های مختلفی برقرار بود. در همین حال سید مجبتی هاشمی ثمره ای مشاور عالی احمدی نژادد ردوران ریاست جمهوری، در گفت و 
گویی کوتاه با خبرنگار »انتخاب« تفسیری جدید از شخصیت احمدی نژاد ارائه داد! او در پاسخ به این پرسش که دلیل پیغام هایی که احمدی 
 نژاد به اصولگرایان می دهد چیست گفت: آقای احمدی نژاد، نه سر دارد نه ته ! وی ادامه داد: من دلیل اصلی این کار )پیغام احمدی نژاد( را

 نمی دانم.

واکنش روز

پاسخ شورای سیاست گذاری ائمه جمعه به نوبخت
شورای سیاستگذاری ائمه جمعه به اظهارات روز گذشته سخنگوی دولت که گفته بود »همانطور که ما انتظار داریم 
تریبــون نمــاز جمعه اخاق، تقوا، دین و سیاســت را تبلیغ کند و به همان میزان هــم نهادهادی تخصصی نظام باید 
وظایف خود را انجام دهند« پاسخ داد. متن این جوابیه به شرح زیر است: این گونه که جناب آقای نوبخت گفته اند: 
موضوع FATF بســیار تخصصی اســت و تریبون نماز جمعه اختصاص به اخاق، تقوا ، دین و سیاست دارد ، اگر از 
این منظر بخواهیم به مسائل بنگریم هیچ موضوع تخصصی سیاسی، اجتماعی ، اقتصادی وفرهنگی را نمی توان در 
نماز جمعه مطرح کرد زیرا هر کدام از این موضوعات یک حوزه تخصصی دارند که بنا به نظر ایشان ائمه محترم جمعه 

فقط باید توصیه به تقوا نمایند و دیگر وارد هیچ موضوعی نشوند چرا که آن موضوع جنبه تخصصی دارد و باید فقط در حوزه تخصصی موردتوجه قرار 
بگیرند انتظارات جناب آقای نوبخت از ائمه جمعه ونماز جمعه تبلیغ و ترویج تقوا، دین ، اخاق و ... است، از نظر ایشان معنای ترویج اخاق و ارزش 
ها چیســت؟ آیا مســئولان را به هوشیاری در برابر دشمنان توصیه کردن ، تقوا نیســت؟ آیا اگر امام جمعه خطرات و دام های دشمن را متذکر شود ، 
ترویج دین و ارزش های دینی نیست جناب آقای نوبخت به خوبی می دانند یکی ا ز رسالت های امامان جمعه هشدار دادن و تذکر است ، تذکر یکی 
ازابزار غفلت زدایی است که قرآن کریم می فرمایند: »وذکر فان الذکری تنفع المومنین از نظر سخنگوی محترم دولت چگونه باید به این آیه شریفه 
عمل کرد؟ آیا امامان جمعه به قرآن باید عمل کنند یا به توصیه سخنگوی دولت؟ ما معتقدیم که ائمه محترمه جمعه در بیان تذکر خیرخواهانه نباید 

از هیچ مقام دولتی اجازه بگیرند. سیاست ما در نهاد مقدس نماز جمعه نقد منصفانه و دفاع واقع بینانه است.


